
26. 3. 2004

Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Vzory s komentářem - plná moc
Právní institut zastoupení na základě plné moci umožňuje subjektu (fyzické či právnické osobě), aby
se při právním úkonu, který nechce vykonat sám, dal zastoupit fyzickou nebo právnickou osobou. Na
základě plné moci zmocnitel udělí zmocněnci plnou moc a uvede v ní rozsah zmocněncova zmocnění.

Právní institut zastoupení na základě plné moci umožňuje subjektu (fyzické či právnické osobě), aby
se při právním úkonu, který nechce vykonat sám, dal zastoupit fyzickou nebo právnickou osobou. Na
základě plné moci zmocnitel udělí zmocněnci plnou moc a uvede v ní rozsah zmocněncova zmocnění.

Podle rozsahu zmocněncova oprávnění lze rozlišit speciální plnou moc, která je určena pouze k
jednomu nebo několika úkonům a generální plnou moc, kterou zmocnitel uděluje zmocněnci ke všem
úkonům, které by mohl zmocnitel vykonat sám. Plnou moc lze udělit fyzické osobě, ale i osobě
právnické, přičemž v případě právnické osoby, vzniká právo jednat za zmocnitele statutárnímu
orgánu nebo takové osobě, které statutární orgán udělí plnou moc. Zmocnitel má možnost udělit
plnou moc i několika zmocněncům společně. V takové plné moci může určit, jak tito zmocněnci
jednají, pokud v takto udělené plné moci není určen způsob jednání, musí všichni zmocněnci jednat
společně.

Na základě plné moci vznikají práva a povinnosti z právního úkonu přímo zastoupenému, jedná se
tedy o tzv. zastoupení přímé. Písemnou formu musí mít plná moc v těch případech, pokud i právní
úkon, ke kterému zmocňuje je nutno učinit písemnou formou a dále v případě, netýká-li se plná moc
jen určitého právního úkonu. Pokud není z právního úkonu zřejmé, že konající jedná jménem jiné
osoby, platí, že koná vlastní jménem.

Pokyny dané zmocněnci, které nevyplývají z plné moci, nemají vliv na právní účinky jednání, ledaže
by byly známé osobám vůči kterým zmocněnec jednal. Zákonodárce vychází při stanovení podmínek
jednání jménem zmocnitele z těchto zásad: zmocněnec není oprávněn překročit svá oprávnění
vyplývající z plné moci, výjimku tvoří schválení takového překročení v rozsahu oprávnění
zmocnitelem, schválení překročení rozsahu oprávnění lze provést výslovně nebo i mlčky, tj.
nekonáním (neoznámením bez zbytečného odkladu) poté, co se zmocnitel o překročení oprávnění
dozvěděl bez souhlasu zmocnitele vůči osobě,s níž zmocněnec jednal. Překročením oprávnění jednat
za zmocnitele nebo jednáním za jiného bez plné moci se zavazuje samotná jednající osoba
(samozřejmě nedošlo-li ke schválení takového úkonu bez zbytečného odkladu zmocnitelem).

Zmocněnec má právo nechat se při zastupování zmocnitele zastoupit jinou osobou a to ve dvou
případech: pokud je to stanoveno v plné moci nebo je-li zmocněným právnická osoba. I z právních
úkonů učiněných dalším zmocněncem je zavázán přímo zmocnitel.

Způsoby zániku plné moci: Plná moc zaniká provedením úkonu, na který byla omezena, dále je-li
odvolána zmocnitelem či vypovězena zmocněncem a samozřejmě smrtí zmocněnce. V případě smrti
zmocnitele zaniká plná moc tehdy, není-li v jejím obsahu stanoveno něco jiného. Pokud je
zmocněncem nebo zmocnitelem právnická osoba, dochází k zániku plné moci jen tehdy,
nepřecházejí-li její práva a závazky na jinou osobu.
Plnou moc může zmocnitel odvolat kdykoli (tohoto práva se nemůže platně vzdát). Odvolání plné
moci je vůči zmocněnci účinné v okamžiku, kdy se o něm dozvěděl. Vůči třetím osobám se může
odvolání plné moci zmocnitel dovolávat jen tehdy, pokud taková osoba o odvolání plné moci v době



jednání se zmocněncem věděla.

V případě smrti zmocnitele nebo jestliže zmocněnec vypoví plnou moc, stanoví zákon zmocněnci
povinnost, učinit ještě vše, co nesnese odkladu, aby zmocnitel nebo jeho právní nástupce neutrpěl
újmu na svých právech, a to za situace, jestliže takové jednání neodporuje příkazům zmocnitele nebo
jeho právního zástupce. Plná moc zaniká mimo důvody v občanském zákoníku i prohlášením
konkurzu a to v souladu s ustanovením § 14 odst. 1 písm. h/ zákona o konkurzu a vyrovnání.

………………………………………

P L N Á M O C - Vzor č.I

Já, níže podepsaný David Sedlák, trvale bytem Česká 78, Brno, RČ: 760323/1234

zmocňuji tímto

Ing. Václava Koutského, trvale bytem Hlavní 2345, Havířov, RČ: 451212/1234

k tomu, aby mě zastupoval v plném rozsahu a bez jakýkoliv omezení činil veškeré právní úkony mým
jménem, a to vyjma právních úkonů vyžadujících ze zákona nebo z jiného obecně závazného právního
předpisu zvláštní plnou moc.

V Brně dne 8.1.2003

____________________
David Sedlák

Zmocnění ve výše uvedeném rozsahu přijímám:

____________________
Ing. Václav Koutský

P L N Á M O C - Vzor č.II



Společnost Mobilservis, a.s., se sídlem Na Poříčí 3, Praha 1, IČO 12231232 (dále jen “Společnost”),
zastoupená předsedou představenstva Společnosti JUDr. Petrem Zwarovským, RČ 560203/0050,
bytem Chaplinovo náměstí 2341, Praha 5 zmocňuje tímto

Mgr. Ivana Zelenku, trvale bytem Mazurská 1245, Praha 8, RČ: 761214/0234,

aby jménem Společnosti jednal ve všech věcech týkajících se uzavření smlouvy o koupi 230 kusů
mobilních telefonů typu NOKIA 6510 se společností DATASET spol. s r.o., se sídlem Čimická 456,
Praha 8, IČO 23345423, Společnost při jednáních zastupoval a prováděl veškeré úkony s tím
související.

V Praze, dne 2.8.2003

___________________
Mobilservis, a.s.
JUDr. Petr Zwarovský
předseda představenstva

Zmocnění ve výše uvedeném rozsahu přijímám:

_____________________
Mgr. Ivan Zelenka

Vzor připravil Tomáš Mužík, advokát Praha (tomas.muzik@epravo.cz)
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